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Povod za razgovor s predsjednikom Upra-
ve Eurocable Group dipl. ing. Dra`enom 
Matiegkom je obilje`avanje 10. obljetnice 
poduze}a. 
POLIMERI: ^asopis POLIMERI prati djelo-
vanje gospodarskih subjekata i institucija 
vezanih uz podru~je plastike i gume, u koje 
pripada i Eurocable Group. Mo`ete li ukra-
tko predstaviti poduze}e, jer mnogi ~itatelji 
ovoga strukovnog ~asopisa ne znaju mnogo 
o djelovanju tvrtke Eurocable Group?
MATIEGKA: Tvrtka Eurocable Group ute-
meljena je krajem 1999. kao tvrtka za tr-
govinu i distribuciju elektri~nih kabela, ali 
ve} krajem 2001. postaje proizvo|a~ insta-
lacijskih vodova i kabela, a 2003. godine 
uvodi proizvodnju energijskih distribucijskih 
kabela za napone do 1 kV. Od 2005. tvr-
tka Eurocable Group posluje kao dioni~ko 
dru{tvo.
Tijekom gotovo deset godina postojanja 
tvrtka se odlikuje stalnim rastom proizvo-
dnje i prodaje te sve ve}im udjelom izvoza 
u poslovanju. Eurocable Group danas od 
svoje ukupne proizvodnje na hrvatsko tr`i{te 
plasira oko 35 %, na tr`i{ta regije – Srbije, 
BiH, Crne Gore, Kosova i Makedonije 15 %, 
a na tr`i{te EU 50 %. 
Danas Eurocable Group ~ini mati~na proizvo-
dna tvrtka Eurocable Group d.d. sa sjedi{tem 
u Zagrebu te pet ~lanica grupe zadu`enih za 
prodaju i distribuciju po tr`i{tima: Euroca-
ble Hrvatska, Eurocable Austrija, Eurocable 
Bosna i Hercegovina, Eurocable Srbija i Eu-
rocable Crna Gora. Dvije ~lanice grupe koje 
posluju u Hrvatskoj zapo{ljavaju u ovom 
trenutku 132 radnika.
Tvrtka je 2008. zabilje`ila ukupni prihod 
od 492 milijuna kuna uz dobit prije opo-
rezivanja od 15,2 milijuna kuna, {to je u 
odnosu na 2007. rast ukupnog prihoda od 
5 %. Za 2008. ostvaren je EBITDA (dobit 
prije kamata, poreza i amortizacije) od 33,1 
milijun kuna, {to pokazuje kontinuitet viso-
ke razine investiranja.
Eurocable Group ostvaruje 3,7 milijuna 
kuna ukupnog prihoda po zaposlenome, 
{to je gotovo dvostruko vi{e od prosjeka u 
kabelskoj industriji i najvi{e je u Europi. 
POLIMERI: Obljetnice su i dobra prilika da 
se prisjetite po~etaka rada poduze}a. Koji su 
bili motivi i ciljevi osnivanja Eurocable Group 
i koliko je toga od zacrtanoga ostvareno u 
proteklih deset godina?
MATIEGKA: Po~etci su uvijek te{ki, no ostaju 
lijepe uspomene na razdoblje stvaranja. 
Motivi su bili poduzetni~ki, ali temeljeni na 
povijesti u proizvodnji, `elji prema istoj te 
usmjerenju dugoro~nim ciljevima.
S obzirom na zacrtano, ostvareno je gotovo 
sve, pa ~ak, u tempu, i vi{e od planiranoga, 
po koli~inama i brzini rasta.
POLIMERI: Ovaj je razgovor zami{ljen kao 
predstavljanje poduze}a pod nazivom 
Eurocable Group – ju~er, danas, sutra. Stoga 
ka`ite nekoliko rije~i o sada{njem trenutku. 

Eurocable Group – ju~er, danas, sutra

Svakako da na sve aktivnosti djeluje global-
na situacija, ali isto tako svaka djelatnost 
ima svoje specifi~nosti, posebice u na{im 
uvjetima, gdje odre|ena kriza poslovanja 
nije samo uvjetovana svjetskim kretanjima.
MATIEGKA: Sada{nja globalna i lokalna si-
tuacija nije sjajna, no recesije dolaze i odlaze 
cikli~ki i u jednom trenutku ponovno }e se 
dogoditi rast. U vremenima krize najte`e 
je investirati, no u isto vrijeme niz faktora 
govori da ne postoji bolji trenutak za investi-
ranje. U gotovo svim aspektima ̀ ivota ispra-
van timing vrlo je va`an faktor uspje{nosti.
Eurocable Group ima viziju kamo `eli i}i, 
dobar projekt i sre}u da je na{ao partnera 
koji dijeli s nama vjeru u budu}nost i isprav-
nost puta. Mo`da je malo neo~ekivano za 
ovaj trenutak, no u{li smo u investicijski 
projekt vrijedan 25 milijuna eura, u kojem 
}e se na lokaciji Jakovlje izgraditi nova tvor-
nica kojom }e se na{i proizvodni kapaciteti 
udvostru~iti. U projekt Eurocable Group 
ula`e 9,5 milijuna eura, a 15,5 milijuna eura 
ula`e Europska banka za obnovu i razvoj 
(EBRD), i to modelom dokapitalizacije, ~ime 
je stekla 30 % udjela u vlasni{tvu. To sma-
tramo najva`nijim dijelom tog projekta jer 
to zna~i da EBRD dijeli s nama zajedni~ku 
sudbinu i vjeru u projekt. Za razliku od doka-
pitalizacije, u kreditnim aran`manima novac 
je skup, a kreditori su neosjetljivi na razvoj i 
sudbinu projekta. 
Jedan od ciljeva EBRD-a je razvoj zemalja i 
regija u koje ula`e, a u nama vide partnera 
kojemu je misija unaprijediti kvalitetu ̀ ivota 
i sigurnost cjelokupne zajednice proizvodi-
ma najvi{e kvalitete, primjenom vrhunske 
tehnologije i otvaranjem novih radnih mje-
sta po{tuju}i postulate odr`ivog razvoja. 
POLIMERI: Iz va{eg odgovora na prethodno 
pitanje vidljivo je da je Europska banka za 
obnovu i razvoj manjinski vlasnik tvrtke. Tko 
je ve}inski vlasnik i kako on sudjeluje u radu 
ove vrlo uspje{ne tvrtke?

MATIEGKA: Ve}inski vlasnik je gospodin 
Ernest Tolj, koji je i osniva~ tvrtke te je do 
2007. godine aktivno sudjelovao u njezinu 
radu, a od tada sudjeluje kao predsjednik 
Nadzornoga odbora. 
POLIMERI: Susre}e li se i Eurocable Group u 
svom radu s katkad nerazumljivim i naj~e{}e 
nedovoljno ili nikako znanstveno argumen-
tiranim napadima na plastiku? [to mislite, 
kako bi se to moglo ubla`iti i kako vi{e na 
tom podru~ju anga`irati struku, da i ona 
digne glas protiv samozvanih za{titnika?
MATIEGKA: Plastiku prati neopravdano 
lo{ glas i mnogo zabuna te izokrenutih 
teza. Borba protiv toga mogu}a je samo 
edukacijom, davanjem mogu}nosti uvida, 
razbijanjem predrasuda i otvaranjem vrata 
razumijevanju.
Aktivnosti koje poku{avaju pobijediti ste-
reotipe uvijek su te{ke i dugotrajne, a kao 
pogonsko gorivo mo`e poslu`iti samo str-
pljenje i znanje.
Mi smo osobito ponosni na to {to pripada-
mo onim proizvo|a~ima ~iji su proizvodi, 
plasti~ni i gumeni kabeli, bitno obilje`ili 
povijest ~ovje~anstva u proteklih stolje}e 
i pol. Imamo na umu podmorske kabele 
koji su povezali najprije Europu i Veliku Bri-
taniju, a zatim Veliku Britaniju i SAD jo{ u 
19. stolje}u. Izgradnjom globalne mre`e 
opti~kih kabela omogu}ena je informa-
cijska globalizacija u realnom vremenu. 
Proizvo|a~i kabela ubrajaju se u najstarije 
proizvo|a~e gumenih proizvoda, pa i na 
ovim prostorima. A polietilen niske gusto}e, 
tada nova plastika, upravo je kao kabelski 
materijal imao va`no mjesto tijekom Drugo-
ga svjetskog rata.
POLIMERI: Zanima nas i va{ pogled una-
prijed. Kakve su perspektive, s obzirom na sve 
izneseno, i moramo li biti tako pesimisti~ni, 
kako ovih dana naj~e{}e ~ujemo od vode}ih 
hrvatskih gospodarstvenika?
MATIEGKA: Lo{a vremena i krize uvijek 
se mogu promatrati iz dvije perspektive. 
Ekonomski pad, ili pak usporavanje eko-
nomskog rasta, prirodan je dio ekonomskih 
ciklusa. Nakon te faze na red dolazi razdo-
blje ekonomskog oporavka i ubrzanog 
rasta. Potrebno je biti prisutan na raznim 
tr`i{tima, koristiti rast nekih tr`i{ta kada je 
na drugima prisutan pad te na taj na~in 
smanjiti utjecaj recesije.
Racionalna poslovna politika zna~i pripremu 
za to razdoblje, jer ono predstavlja poslov-
nu priliku. Zato smatramo da vrijeme krize 
itekako mo`e biti osnova za daljnji rast.
Prije svega svaka tvrtka treba procijeniti 
kojim resursima raspola`e u odre|enom tre-
nutku te s druge strane ocijeniti sposobnost 
konkurenata na me|unarodnom tr`i{tu. 
Pred nama je, dakle, dosta mogu}nosti, 
ali i izazova, pa je potrebno stalno fino 
pode{avanje strategije kako bi se iskoristile 
sve mogu}nosti koje pru`a tr`i{te. 

Dra`en MATIEGKA, dipl. ing
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Me|utim treba naglasiti da su tvornice 
kabela uvijek jako ovisne o velikim javnim 
nabavama, {to znatno ote`ava poslovanje, 
osobito u vrijeme krize. To vi{e {to krizu 
~esto prati nelikvidnost.
POLIMERI: Jo{ jedno pitanje vezano uz 
pro{irenje kapaciteta. Osnovni proizvodni 
postupak u kabelskoj industriji je ekstru-
diranje. Me|utim zahtjevi na kabelske 
materijale u pravilu su specifi~ni, {to se 
rje{ava razvojem materijala kod posebnih 
proizvo|a~a ili vlastitom proizvodnjom 
granulata. Kako je to rije{eno u planovima 
Eurocable Group?
MATIEGKA: S obzirom na potrebu smanji-
vanja tro{kova proizvodnje, Eurocable Group 
strate{ki je usmjeren na stalno pra}enje, 
preispitivanje i unapre|enje na svim razi-
nama poslovanja, a kako su tro{kovi sirovi-
ne znatno zastupljeni u proizvodnoj cijeni 

proizvoda, opredjeljenje je i u dodavanju 
vrijednosti uvo|enjem vlastite proizvodnje 
nekih sirovina. U tom je smislu ove godine 
pokrenuta vlastita proizvodnja PVC granu-
lata, koja }e u punom kapacitetu od oko 
10 000 tona godi{nje pokrivati sve na{e 
potrebe za PVC granulatom.
POLIMERI: Na kraju jedna malo poznata 
~injenica. Diplomirali ste na Fakultetu strojar-
stva i brodogradnje 1981. u sklopu Katedre 
za preradu polimera. Ni tada nije bilo lagano 
na}i posao pa ste nekoliko mjeseci ~ekali 
da se otvori radno mjesto u tvornici kabela 
ELKA. ^ekaju}i to mjesto, bili ste zaposleni 
u tada{njem Dru{tvu plasti~ara i gumaraca. 
Kako je do{lo do tog intermezza i kakva ste 
iskustva ponijeli u gospodarstvo?  
MATIEGKA: Katedra za preradu polimera 
pri Fakultetu strojarstva i brodogradnje i 
Dru{tvo plasti~ara i gumaraca imaju isti spi-

ritus movens, vrlo ~vrstu poveznicu u liku 
prof. I. ̂ ati}a. On me je tijekom studija uspio 
zaraziti `eljom za transferom znanja prema 
proizvodnji, uputio me prema gospodarstvu 
uvode}i me na moje prvo radno mjesto, 
a u me|uvremenu me pou~io osnovama 
organizacije, poslovanja, samostalnosti i 
odgovornosti. Iz tog razdoblja ponio sam 
dobra iskustva u gospodarstvo i `ivot.

Treba pridodati, kada mi je ponu|eno 
mjesto potpredsjednika Dru{tva za pla-
stiku i gumu, a time i predsjednika njegova 
Izvr{nog odbora, prisjetio sam se kako je 
va`na za uspje{an rad Dru{tva ~vrsta su-
radnja s gospodarstvom, koja se ostvaruje 
upravo aktivnim sudjelovanjem gospodar-
stvenika u njegovu radu. Stoga sam bez 
oklijevanja prihvatio ponu|ene du`nosti.

Razgovor vodila: \ur|ica [PANI^EK

Suo~eno s poraznim prora~unskim stavkama za znanstvenu 
izdava~ku djelatnost, a to zna~i i za ~asopise i knjige, Povjerenstvo 
za izdava{tvo Ministarstva znanosti, obrazovanja i {porta sazvalo je 
sastanak glavnih urednika. Sastanak je odr`an 2. prosinca 2009. u 
velikoj dvorani Ekonomskog fakulteta u nazo~nosti vi{e od stotinu 
urednika. Oni su tom prilikom obavije{teni da je ukupni iznos za 
~asopise srezan od 9,5 milijuna u 2009. na 4,78 milijuna kuna 
za 2010. godinu. Pad promatran u odnosu na najbolje godine 
za izdava{tvo, kao {to je bila npr. 2005., kada je na raspolaganju 
bilo 17 milijuna za manji broj ~asopisa nego {to ih je danas, jo{ je 
drasti~niji. S obzirom na to da je oko 200 znanstvenih i stru~no-
znanstvenih ~asopisa koji prema dosada{njim kriterijima MZO[-a 
mogu o~ekivati potporu, ona bi iznosila oko 20 000 kuna po 
~asopisu, {to je za ve}inu nedovoljno za nastavak djelatnosti. A to 
zna~i da mnogi ~asopisi ne}e pre`ivjeti ova turbulentna vremena, 
jer se prora~un za 2010. zasigurno ne}e mijenjati zbog problema 
u znanstvenoj izdava~koj djelatnosti. U vrijeme kada je objavlji-
vanje radova u priznatim i manje priznatim ~asopisima uvjet za 
napredovanje, to }e samo dodatno pogor{ati situaciju. Neki }e kao 
rje{enje ponuditi pla}anje naknade za objavljivanje radova ({to je 
praksa u nekim vrlo poznatim CC ~asopisima). 
Skup urednika nije jedina reakcija na donesenu odluku. Stje-
cajem okolnosti, neposredno prije navedenog sastanka odr`ana 
je skup{tina Filozofskog dru{tva pod predsjedanjem prof. dr. sc. 
Igora ^ati}a, ~lana Upravnog odbora tog Dru{tva. On je upoz-
nao nazo~ne s predvi|enim prora~unskim stavkama za znanstve-
no izdava{tvo i kao rezultat predlo`en je Apel za spas hrvatskih 
znanstvenih ~asopisa i knjiga. Uz jednoglasnu podr{ku skup{tine, 
predsjednik HFD-a prof. Lino Veljak uputio je predsjednici Vlade 
Jadranki Kosor Apel uime tog Dru{tva. Ured predsjednice Vlade 
uputio je pismo ministru znanosti, obrazovanja i {porta prof. dr. 
sc. Radovanu Fuchsu.
Apel je podr`ao i navedeni skup urednika znanstvenih ~asopisa.
Apelu se pri dru`ilo i Dru{tvo za plastiku i gumu te se ti me vrlo 
aktivno uklju~ilo u na stojanja za pravilnije vrednovanje doprinosa 
hrvatskih znanosti ostvarivanju nacionalnih interesa. Bez znanstve-
nog izdava{tva nema prijenosa znanja na sve ostale obrazovne 
razine, ni upoznavanja naj{ire javnosti s njezinim dostignu}ima. 
A {to onda ostaje od proklamirane zemlje znanja kada je znanje 
uvijek prvo na udaru restriktivnih mjera, bez razmi{ljanja o trajnim 
posljedicama!?

Tako|er, Apelu se priklju~io Filozofski fakultet Sveu~ili{ta u Zagrebu, 
koji je potaknuo Sveu~ili{te da ono upozori Vladu na nesagledive 
posljedice izostanka potpore ~asopisima.

Apel za spas hrvatskih znanstvenih
~asopisa i knjiga


